

Enterprise Risk Management (ERM) and Business Continuity Management (BCM) Policy (Business Resilience Policy)



سياسة إدارة المخاطر المؤسسية (ERM) وإدارة استمرارية الأعمال (BCM) (سياسة مرونة الأعمال)

Gulf Petrochemical Industries Company is a producer of Ammonia, Urea and Methanol. The company embraces the best practices to satisfy its stakeholders by following international standards in conducting its operations.

This Enterprise Risk Management and Business Continuity Management Policy (Business Resilience Policy) seeks to provide a consistent approach to managing enterprise risks, including managing crisis and business continuity plans based on Crisis Management – Guidance and Good Practice of PAS 200, Risk Management – Principles and Guidelines of ISO 31000 and the requirements of Business Continuity Management System Standard ISO 22301.

The company has implemented an ERM framework to ensure risks at the enterprise level, as well as at the business process and functional level, are appropriately identified, assessed, evaluated and effectively managed. The objective is to safeguard its business and protect the interest of the stakeholders against risks associated with the nature of its business.

The company recognises the potential strategic, operational, financial and stakeholder support risks associated with business interruptions and the importance of maintaining feasible capability to continue the Company's business processes with minimum impact in the event of an emergency.

The management is committed to providing the support as well as the resources and technical means to develop processes that identify potential threats to the company and the impacts to business operations that those threats, if realised, might cause, and which provides a framework for building organisational resilience with the capability for an effective response that safeguards the interests of its key stakeholders, reputation, image, revenue and value-creating activities.

The company believes that its Business Continuity Management System reinforces its Enterprise Risk Management (ERM) system, aligns its management practice with the international standards and is supported by the ISO 22301 BCM standard for the development of Business Impact Analysis and Business Continuity Plans.

The company will seek the active participation of all employees and contractors in the implementation of this policy and will ensure that the workforce is trained and fully informed of their roles and responsibilities; thus enabling them to effectively discharge these responsibilities.

The company shall establish, implement and maintain its ERM/BCM (Business Resilience) system, including issuing procedures, setting objectives and targets for achieving continual improvement in Enterprise Risk Management and Business Continuity Management (Business Resilience) and revise its system at regular intervals.

The company shall monitor and review the risk management and business continuity performance and report the same to the Board. The performance and the policy will be reviewed with the aim of continual improvement and to respond to any changes in company's internal or external context.

عضو مجلس الإدارة المنتدب
Managing Director

تنتج شركة الخليج لصناعة البتروكيماويات مواد الأمونيا واليوريا والميثانول. وتتبع الشركة أفضل الممارسات الكفيلة بإرضاء مساهميها وذلك عبر التزامها بالمعايير الدولية خلال عملياتها التشغيلية.

وتسعى سياسة إدارة المخاطر المؤسسية وإدارة استمرارية الأعمال (سياسة مرونة الأعمال) التي تنتهجها الشركة إلى توفير نهج متسق لإدارة المخاطر بما في ذلك إدارة الأزمات وخطط استمرارية الأعمال وذلك اعتماداً على إدارة الأزمات والتوجيهات والممارسات السليمة الخاصة بـ (PAS 200)، وإدارة المخاطر والمبادئ والتوجيهات الخاصة بشهادة (ISO 31000) ومتطلبات مواصفات نظام إدارة استمرارية الأعمال (ISO 22301).

لقد قامت الشركة بتطبيق وهيكل إدارة المخاطر المؤسسية لضمان إمكانية ملاحظة وتقييم المخاطر التي على مستوى المؤسسة والعمليات والمسئول الوظيفي وإدارتها على نحو فعال، وذلك بهدف تسيير أعمال الشركة وحماية مصالح مساهميها ضد المخاطر المرتبطة بطبيعتها.

وتدرك الشركة جيداً المخاطر الاستراتيجية المحتملة والمخاطر التشغيلية والمالية المحيطة، والمرتبطة جميعها باحتمالية انقطاع الأعمال، كما تعي الشركة كذلك أهمية المحافظة على القدرة الممكنة لمواصلة عملياتها التجارية في حال حدوث طارئ لا قدر الله وذلك بأقل التأثيرات الممكنة.

وتلتزم الإدارة بتقديم الدعم والموارد والوسائط التقنية لتطوير العمليات التي يمكن أن تشكل خطورة محتملة للشركة، والآثار التي من الممكن أن تسبب بها تلك المخاطر في حال وقوعها على عمليات الشركة التجارية، حيث من المؤمل أن يوفر مثل هذا الدعم إشاراً لبقاء وتنظيم مرناً قادر على الاستجابة الفعالة التي تحمي مصالح المساهمين الرئيسيين، وسعة الشركة، ومكانتها، وإيراداتها، وأنشطتها ذات القيمة.

تعتقد الشركة أن نظام إدارة استمرارية الأعمال بدعم وبكامل إدارتها لنظام المخاطر المؤسسية (ERM)، ويعزز ممارسات إدارتها بالمعايير الدولية المدعومة بمواصفات شهادة (ISO 22301 BCM) لتطوير تحليل آثار الأعمال وخطط استمرارية الأعمال.

وستعمل الشركة جاهدة على حث موظفيها ومغاوليها على المشاركة الفعالة لتنفيذ هذه السياسة، والتأكد من تدريب قواها العاملة وضمان إلمامهم التام بأدوارهم ومسؤولياتهم، وتمكينهم من القيام بتلك المسؤوليات على نحو فعال ومؤثر.

وتلتزم الشركة بتأسيس وتنفيذ وصيانة أنظمة سياسة إدارة المخاطر المؤسسية ERM وإدارة استمرارية الأعمال BCM (سياسة مرونة الأعمال) بما في ذلك إصدار الإجراءات ووضع الأهداف والغايات لتحقيق التحسين المستمر في إدارة المخاطر المؤسسية وإدارة استمرارية الأعمال (سياسة مرونة الأعمال) ومراجعة نظامها وفق جدول زمني منتظم.

كما تلتزم الشركة بمراقبة ومراجعة أداء إدارة المخاطر وسياسة استمرارية الأعمال، وتقديم تقرير بهذا الشأن إلى مجلس الإدارة، على أن يتم مراجعة الأداء وسياسة الشركة بهدف التحسين المستمر والاستجابة لأي تغييرات في البيئة الداخلية والخارجية للشركة.

الرئيس
President